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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szalay-Bobrovniczky Kristóf, honvédelmi miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a Honvédelmi Minisztérium és a Magyar 
Honvédség a szexuális visszaélésekkel szemben, és hogyan védik az áldozatokat a 
megtorlástól?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az atv.hu oldalán 2023. május 26-án jelent meg az alábbi hírt: „A felelősségre vonás elmaradása
miatt  végül  feljelentést  tett  a  katonanő”.  A cikkből  kiderült,  hogy  „egy  Szolnokon  szolgálatot
teljesítő  főhadnagyot  -  elmondása  alapján  -  szexuálisan  zaklatott  a  felettese.  Állítása  szerint:
„többször volt olyan meg nem engedett érintkezés közöttük, amelyet a főhadnagy nem szeretett
volna,  és  erre  tanú  is  volt”.  Emellett,  az  érintett  elmondása  szerint:  „parancsnoka  többször  is
szexuális ajánlatot tett, amit ő egyértelműen elutasított”.

Kiderült az is, hogy: „a főhadnagy áthelyezést kért, amit idén tavasszal visszavontak, és a panasza
nyomán lefolytatott vizsgálat során elmondása szerint lekezelően bántak vele, felettesével szemben
pedig nem történt feljelentés”. A cikkben azt is olvashatjuk, hogy: „a katonanő segítségért fordult
többek között a vezérkari főnökhöz és a honvédelmi miniszterhez is, de az utóbbitól csak egy rövid
választ kapott”. Ezt követően az érintett főhadnagy feljelentést tett az ügyészségen.

A katonanő ügyvédje hozzátette: „védence azt mondta neki, hogy az áthelyezés során további két
katonanő  bántalmazása  jutott  tudomására,  amit  állítása  szerint  a  felettes  tiszt  követett  el.  A
vizsgálatot végző bizottság egyik tagját arra kérte, hogy hivatalból tegyenek feljelentést, de ez is
elmaradt”.

Kérdezem Önt:

1. Milyen konkrét információval tud szolgálni az esetet illetően?

2.  Mit  tesz  a  Honvédelmi  Minisztérium  és  a  Magyar  Honvédség  a  szexuális  visszaélésekkel
szemben, és hogyan védik az áldozatokat a megtorlástól?



 

Budapest, 2023. június 2.
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